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Plats och tid Sessionssalen, 2017-03-27 kl. 18:00-19:15 
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 Conny Brännberg (KD), ordförande 
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Theres Sahlström (M) 
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Jacqueline Tjällman (L) 
Elin Elfverson (L), §§ 29-36 
Petter Fahlström (L), §§ 37-42 

Douglas Hjalmarsson (L) 
Jan Sandelius (KD) 
Göran Segerstedt (SD) 
Kenneth Källström (SD) 

Josef Fransson (SD) 
Michael Clarke (SD) 
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Marie Ekman (S) 
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Robert Ciabatti (S) 
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Anders Grönvall (S) 

 

 

Ann Lindgren (S), §§ 36-42 
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Kenneth Eriksson (S) 
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Övriga deltagande 

 
Tomas Fellbrandt, kommundirektör 

Karin Grunselius, sekreterare 
Benny Sikter, 
medborgarförslagsställare 

 

 

Utses att justera Theres Sahlström (M) och Maria 
Hjärtqvist (S) 
 

 

Underskrifter   
Sekreterare   Paragrafer §29/17-

§42/17 

 Karin Grunselius   

Ordförande   

 Conny Brännberg (KD)   
Justerande   

 Theres Sahlström (M) 
 
............................................................... 
Maria Hjärtqvist (S) 

 

_______________________________________________________________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2017-03-27  

Justeringsdatum 2017-04-03   

Anslagsdatum 2017-04-04 Överklagningstid  

t o m 
2017-04-26 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus  

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius 
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Inledning 

 
Ordförande Conny Brännberg (KD) hälsar alla välkomna och förklarar mötet 
öppnat.  
 

Till justerare av protokollet utses Theres Sahlström (M) och Maria Hjärtqvist (S). 
Justering äger rum den 3 april 2017 kl. 16:00 i Stadshuset.   
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KF § 29/17  

Fastställande av dagordning 
 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning. 
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KF § 30/17  

Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
 
Inga nya ledamöter eller ersättare att anmäla. 
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KF § 31/17  

Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 
Medborgarförslag från Linda Schultz om att skapa en lekplats i centrum. 

  
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 

 

 
Medborgarförslag från Carl Johan Danling om belysning i parken utmed Gustav 

Adolfs gata på Norrmalm.  
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 
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KF § 32/17  

Fråga/interpellation 
 
 
Inga frågor eller interpellationer anmäls till dagens sammanträde. 
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KF § 33/17  

Svar på medborgarförslag om att från och med nästa mandatperiod 
bara ha två kommunalråd verksamma i vår kommun 
KS2016.0434 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 41/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 49/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 33/17 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget. 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Yttrande 

Benny Sikter presenterar sitt medborgarförslag. 

Torbjörn Bergman (M) yttrar sig utan eget yrkande. 

Bakgrund 

Benny Sikter har inkommit med ett medborgarförslag om att från och med nästa 

mandatperiod bara ha två kommunalråd verksamma i Skövde kommun. 
Kommunfullmäktige har 2016-11-28 beslutat att överlämna medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för beredning.  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har därefter beslutat att medborgarförslaget ska 

beredas av koncernstaben. 

 
I Skövde kommun hanteras inför varje ny mandatperiod frågor som rör hur 
förtroendevalda organiseras, antal ledamöter i nämnder och styrelser samt antal 
kommunalråd av en parlamentariskt tillsatt grupp politiker. Gruppen tar fram 

förslag som bereds av kommunstyrelsen och beslutas av kommunfullmäktige. I 
arbetet tas hänsyn till Skövde kommuns behov och förutsättningar. Arbetetsättet är 
demokratisk och har fungerat väl. 

 
I mars 2017 kommer enligt plan det politiska arbetet inför mandatperioden som 
börjar i november 2018 att starta upp. Intentionen är att kommunfullmäktige i god 
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tid beslutar om eventuella förändringar som rör organisation och antal 

förtroendevalda. 
 
Mot bakgrund av det ovanstående föreslås medborgarförslaget avslås. 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att från och med nästa mandatperiod 
bara ha två kommunalråd verksamma i vår kommun 
Medborgarförslag om att från och med nästa mandatperiod bara ha två 

kommunalråd verksamma i vår kommun 

 

Skickas till 

Förslagsställaren                                
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KF § 34/17  
Svar på motion om att bygga fler bostäder för studenter och andra 
som vill ha en liten lägenhet (SD) 
KS2016.0383 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 42/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 50/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 34/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Göran Segerstedt (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Sverigedemokraterna har genom Göran Segerstedt lämnat in en motion till 

fullmäktige om ökat byggande av små lägenheter med rimlig hyra, till studenter 
och andra ungdomar. 

Sektor samhällsbyggnad bedömer att den pågående produktionen av 

smålägenheter är rimlig. 

Under 2016 har detaljplaner med ca 200 lägenheter, vunnit laga kraft. De allra 
flesta är små lägenheter som 1:or och 2:or. Berörda byggherrar har redan startat 
arbetet med genomförandet och det pågår även byggnadsarbete i praktiken. 

Kommunstyrelsen har beslutat om att starta planarbete på Kurortsvägen, för att 
undersöka möjligheten att bygga fler studentlägenheter.  

Det har även påbörjats projekt med att ändra kontorsytor till bostäder i 

stadskärnan, vilket ytterligare kommer att realisera fler små lägenheter. 
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Kommunstyrelsen bedömer att det för närvarande inte behövs en ytterligare 

fokusering på att bygga små lägenheter, under förutsättning att marknaden 
realiserar de projekt som möjliggörs med stöd av pågående detaljplaner. 

Motivering av beslut 

Skövde kommun har uttalat att det finns ett stort behov av bygga fler bostäder i 
Skövde, delvis mot bakgrund av det låga bostadsbyggandet under de senaste 
decennierna. Det kan konstateras att det finns en samsyn över behovet av att bygga 
bostäder, bostadsbolag och privata byggherrar har under 2016 producerat ca 200 

bostäder och det fanns i november över 600 bostäder under produktion, de allra 
flesta i flerbostadshus. När det gäller små lägenheter så producerar 

Skövdebostäder exempelvis 150 små lägenheter i Ekedal där ca hälften är 1 rok på 

ca 34 m2 och resterande är 2 rok på ca 53 m2. Skövdebostäder har även tagit 
initiativ till ca 80 nya studentbostäder på den plats som motionären har pekat ut. 
Det finns även andra fastighetsägare som har tagit initiativ till fler små lägenheter. 

Handlingar 

TU Svar på motion om att bygga fler bostäder för studenter och andra 
som vill ha en liten lägenhet (SD) 
Sektor samhällsbyggnads tjänsteutlåtande med förslag till beslut. 

KS2016.0383 
 

Skickas till 

Göran Segerstedt (SD)                       

Sektor samhällsbyggnad 
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KF § 35/17  

Svar på motion om ökat utnyttjande av prick, park och annan 
naturmark inom Skövde kommun (MP) 
KS2016.0422 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 43/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 51/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 35/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionens första att-sats; att inventera 

park- och naturmark som kan komma ifråga för miljöersättning. I övrigt anses 
motionen besvarad. 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till motionen i sin helhet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Peter Sögaard, Miljöpartiet de gröna i Skövde, har motionerat om att inventera 
prick-, park- och annan naturmark för att se vilka som kan komma ifråga för 
miljöersättning hos Jordbruksverket. Motionären önskar att en utredning görs över 

den miljönytta förslaget innebär samt tar fram en budget som inkluderar alternativ 

användning av marken och resurserna samt inkomsterna från turismen. Sögaard 
önskar också att kommunen begär att få rådgivning hos länsstyrelsens 

landsbygdsenhet om hur gräsmarker ska kunna omvandlas till slåtterängar.  

Med hänvisning till de nationella miljökvalitetsmålen förslår Peter Sögaard, 
Miljöpartiet de gröna i Skövde att kommunen ska söka miljöstöd för slåtterängar.  

Motionären föreslår att Skövde kommun ska inventera prick-, park- och naturmark 
inom Skövde som kan komma ifråga för miljöersättning.  

Förutsättningarna är goda i Skövde för att få till stånd artrika miljöer då jordmånen 
ofta är kalkrik och topografi resulterar i många solbelysta torra lägen.  Detta 
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tillsammans med närhet till artrika marker kan, rätt förvaltat, möjliggöra en 

omställning från klippta monotona gräsmattor eller ohävdade gräsmarker till 
artrika slåtterängar.  

Sektor samhällsbyggnad har påbörjat arbetet att identifiera ytor lämpliga för 

slåtterskötsel. Redan idag har kommunen sökt miljöstöd för vissa ytor med 
ängsslåtter i till exempel Hene-Skultorp naturreservat. Att inventera kommunal 
park- och naturmark som går att söka miljöersättning för är något som 
förvaltningen gärna fortsätter med. I motionen föreslås även prickmark 

inventeras. Dessa ligger ofta på kvartersmark vilka kommunen inte råder över. 

Gata- och naturenheten ser att det finns stora möjligheter att söka miljöstöd för 
befintliga slåtterängar såsom Simsjöns badstränder, Sidensvansvägen i Lerdala och 

ängsytor runt Västra skogsrovägen och Insektsvägen. Förvaltningen har också 
identifierat andra möjliga områden som lätt skulle kunna gå att ställa om till 
ängsslåtter. 

Vid nyanläggning verkar sektor samhällsbyggnad för att anlägga nya gräsytor så att 
ängsslåtter är möjlig, till exempel så anläggs en mager kalkrik äng i den nya 
rondellen och i mittrefugerna vid Aspö och områdena runt om besås med en för 
platsen lämplig ängsfröblandning.  

Förvaltningen har så här långt valt att göra omställningen från gräsmarker till 
slåttrade ängsytor successivt då det också krävs en acceptans från 
kommuninvånare att göra denna förändring. För att få miljövinsterna i form av fler 

hävdgynnade arter så krävs långsiktig skötsel.  

Det motionären nu föreslår är att arbetet görs systematiskt och att miljönyttan vägs 
in samt att en budget tas fram som inkluderar andra värden såsom inkomster från 

turism. Om en systematisk inventering ska vara klar till 2017 års ansökningsperiod 
krävs att personalresurser omgående avsätts till detta. Då arbetsbelastningen för 
tillfället är hög så kommer arbetet behöva köpas in om det ska vara klart till 2017.  
Gata- och naturenheten föreslår en mer successiv övergång till ängsslåtter, vilket 

kan göras med befintlig personal. Då säkras också den långsiktiga driften av 

markerna. 

Förvaltningen har idag kompetens att göra inventeringen av gräsmarker aktuella 

för miljöstöd samt gräsmarker lämpliga för omställning samt ta fram 
driftinstruktioner för dessa. Kompetensen att ta fram andra värden såsom 
inkomster från turism på grund av den alternativa skötseln behöver kommunen 

köpa in konsulthjälp för att klara att ta fram. Sektor samhällsbyggnad anser dock 
inte att det så angeläget i dagsläget att ta fram den typen av utredningar då värdena 
av en omställd gräsyta till slåtteräng är ett långsiktigt projekt och kräver även 
andra typer av insatser såsom information och kunskapsspridning.  
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Handlingar 

TU Svar på motion om ökat utnyttjande av prick, park och annan 

naturmark inom Skövde kommun (MP) 
Sektor samhällsbyggnads tjänsteutlåtande med förslag till beslut. 
KS2016.0422 

 

Skickas till 

Peter Sögaard (MP)                       
Sektor samhällsbyggnad 
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KF § 36/17  

Svar på motion om att köpa den mark där övningsfältet idag är 
beläget för att hyra ut den till blåljusverksamhet (MP) 
KS2016.0424 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 44/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 52/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 36/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.  

Yrkanden 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Peter Sögaard från Miljöpartiet de Gröna i Skövde har den 24 oktober 2016 lämnat 

in motion om att köpa den mark där övningsfältet idag är beläget för att hyra ut 
den till blåljusverksamhet. I motionen föreslås att kommunen utreder om det: är 
möjligt att överta marken och fastigheten från staten, är möjligt att Skövde 
stadshus AB är hyresvärd för verksamhet på övningsfältet och finns alternativa 

ägarlösningar av fastigheten. 

Det så kallade övningsfältet utgörs av fastigheten Skövde 5:104 och uppgår till cirka 
97 hektar (se fig. 1). Den ägs av staten genom Specialfastigheter Sverige AB. På 

fastigheten finns ett 20-tal byggnader som har en sammanlagd lokalarea på cirka 7 
400 kvadratmeter. Tidigare användes området som Räddningsskola i statlig regi. 
Numera används det som övningsplats för Polisen, Räddningstjänsten Östra 

Skaraborg och Ambulanssjukvården i Västra Götalandsregionen. Delar av området 
används även av Försvarsmakten. 

För den bebyggda delen av området gäller stadsplan för Östra Hasslum (BN § 315, 
1978-06-15). Planen anger byggnadskvarter för allmänt ändamål. I översiktsplanen 

(KF § 96, 2012-06-18) anges att området skall användas till befintlig verksamhet. 
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Motivering av beslut 

Fastighetsägaren har etablerat kontakt med sektor samhällsbyggnad och samtal 

förs om framtida användning av fastigheten. Vad den skall användas till behandlas 
även i det kommande arbetet med översiktsplanen. Som en del i arbetet med 
översiktsplanen ingår att utreda och bedöma möjlig användning av mark liknande 

den som är föremål för denna motion.  

Handlingar 

TU Svar på motion om att köpa den mark där övningsfältet idag är beläget för att 
hyra ut den till blåljusverksamhet (MP) 

Sektor samhällsbyggnads tjänstutlåtande med förslag till beslut. 
KS2016.0424 
 

Skickas till 

Peter Sögaard (MP)                       
Sektor samhällsbyggnad 
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KF § 37/17  

Ombudgeteringar av investeringsmedel 2016-2017 
KS2017.0055 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 45/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 53/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 37/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att:  
 

Investeringsbudgeten år 2017 utökas med 205 756 245 kronor avseende 

ombudgetering från år 2016. I samband med ombudgeteringen överförs 8 500 000 
kronor, från kommunstyrelsen till servicenämnden, för actionparken. 

Finansiering av ombudgetering sker i samband med reviderad budget 2016. 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Bakgrund 

Nämnderna begär att ej förbrukade investeringsmedel under år 2016 överförs till 
investeringsbudgeten år 2017. Nämnderna har inkommit med underlag till enheten 
buget och analys gällande ombudgetering av investeringsmedel som sammanställt 

materialet. Ombudgetering av nämndernas inventarier uppgår till 19 000 991 
kronor. Ombudgetering kopplat till projekt uppgår till 34 660 000 kronor för 
lokaler, 12 332 000 kronor för reinvestering, 128 275 995 kronor för infrastruktur 

samt 11 487 259 kronor för taxefinansierad verksamhet. De större beloppen 
återfinnas i följande projekt: Stadskärneutveckling, Trafikplats Norra Ryd, Nolhaga 

Gustav Adolfsgatan Trafikplats, Logistiklösning Resecentrum, Nyeport plan 2 och 
energieffektiviseringar. 

 
Handlingar  
TU Ombudgeteringar av investeringsmedel 2016-2017  

Ombudgeteringar av investeringsmedel 2016-2017  
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Skickas till  

Samtliga nämnder  
Koncernstaben  
Redovisningsenheten  
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KF § 38/17  

Reviderad budget 2017 
KS2017.0056 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 46/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 54/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 38/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta den reviderade budgeten för år 2017 enligt 
bifogade förslag till kommunbidrag år 2017 samt resultatbudget, 

investeringsbudget och exploateringsbudget för år 2017. Det innebär att det 

budgeterade resultatet minskar från 101,5 miljoner kronor till 86,5 miljoner 
kronor. Den reviderade investeringsbudgeten för 2017 uppgår till 842,1 miljoner 

kronor, vilket inkluderar ombudgetering från 2016 om 205,8 miljoner kronor. Den 
reviderade exploateringsbudgeten har en nettokostnad om 29,8 miljoner kronor. 
 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Efter det att kommunfullmäktige antog budget för åren 2017-2019 i juni 2016 har 

förändringar skett som tagits in i bifogade förslag till reviderad budget. Nedan 
följer en specifikation till förändringarna inom investeringsbudget, 
exploateringsbudget och driftbudget. Det som inte specificeras nedan är 

omfördelning av driftsbudget mellan nämnderna. 
 
Det budgeterade resultatet har reviderats från 101,5 miljoner kronor till 86,5 

miljoner kronor som till största del förklaras av försämrad skatteprognos. 
 
Driftbudget 

 

 Demografimodell barn och utbildning 
Enligt gällande demografimodell ska barn och utbildningsnämnden kompenseras 
för faktiskt antal barn och elever. Detta innebär att barn och utbildningsnämnden 
kompenseras totalt med 0,6 miljoner kronor till följd av fler barn/elever 2017. 

Gymnasieskolan kompenseras med 2 miljoner kronor och skolan och förskolan 
minskar med 1,4 miljoner kronor och för faktiska barn- och elevantal. Dessa 
justeringar påverkar inte resultatet då medel finns avsatta centralt. 
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Skolan får ytterligare tillskott om 5,2 miljoner kronor 2017 i kompensation för 

kostnader som inte täcks av demografimodellen men ingår i ersättningen till de 
enskilda förskolorna och friskolorna. 
 

 Pensionsprognos 
Pensionsprognos från KPA daterad 2016-12-31 används som underlag i den 
reviderade budgeten. Pensionskostnaderna förväntas öka med 1,6 miljoner kronor 
2017. 

 

 Skatteintäkter och statsbidrag 

Enligt skatteprognosen från SKL cirkulär 2017:06 per 16 februari 2017 så minskar 
skatteintäkterna med ca 18 miljoner kronor jämfört med budgeten som togs i juni. 

 

 Verksamhetsförändringar 
I den reviderade driftsbudgeten ingår justering för ny internränta från 2,9 procent 
till 1,75 procent och interna justeringar mellan förvaltningarna. Dessa påverkar 
inte resultatet.  

 
Investeringsbudget 

 

 Ombudgetering av investeringsmedel från år 2016 till år 2017 motsvarande 

205,7 miljoner kronor 

 

 Parkeringshus kvarteret Mode  

Projektet har för 2017 en budget på 185 miljoner kronor. Av denna budget 

kommer 25 mnkr att användas under 2017 och resterande budget faller ut 

under 2018, vilket innebär att 160 miljoner kronor förs över till 2018. I 

samband med revideringen förs projektet från kommunstyrelsen till 

servicenämnden 

 

 Trafikplats norra Ryd  

En utökning av tidigare beslutad investeringsbudget med 22,4 miljoner 

kronor. Efter det att anbud för byggnation av trafikplatsen och det 

intilliggande industriområdet kommit in kan konstateras att den 

ursprungliga kalkylen var för låg. Anledningen är förutom det faktum att 

kalkylen gjordes för fem år sedan och därför bör räknas upp även en 

konsekvens av att trafikplatsens läge kräver stora volymer fyllnadsmassor 

vilket inte fanns med i den ursprungliga kalkylen. 
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 Högskolevägen 

Ett tillkommande projekt med en investeringsbudget om 5,5 miljoner 

kronor. Ett projekt koordinerat med Akademiska hus och Kalkstenen AB om 

att bygga om Högskolevägen och entrétorget vid Högskolans kanslibyggnad 

och G-husets reception. Varje part tar kostnaderna på sin mark. 

 

 Stadsdelsutveckling Södra Ryd 

Ett tillkommande projekt med en investeringsbudget om 3 miljoner kronor. 

I samband med medborgarprojektet stadsdelsutveckling Södra Ryd så kom 

många önskemål som handlade om utveckling av torget och av det centrala 

grönstråket. Arbetet ska ske i nära samarbete med invånarna i stadsdelen. 

 

 Stationsgatan ombyggnad 

Investeringsmedel om 24 miljoner kronor flyttas från 2017 till år 2019 på 

grund av försening in tilliggande projekt. 

 

 Cirkulationplats Vadsbovägen 

Projektet har en budget på 4 miljoner kronor 2019 och föreslås 

tidigareläggas till 2017. 

 

 Förändringar inventarier 

Budgeten för inventarier minskas med totalt 2,1 miljoner kronor till 36,2 

miljoner kronor. Kommunstyrelsen har en utökad ram om 1 miljon kronor 

för att påbörja utbyte av möbler i konferensrummen samt iordningställande 

av fler arbetsplatser i stadshuset. 

Övrig förändring om 3,1 miljoner kronor är kopplade till förseningar i 

investeringsprojekt.  

 

 Förskola och grundskola 

Investeringsbudgeten för förskola och grundskola minskar med totalt 4 

miljoner kronor. Projekteringskostnader för en förskola på Dalvägen om 1 

miljon kronor har tillkommit.  

 

 Vård och omsorg 

Investeringsbudgeten för vård och omsorg ökas med 9 miljoner kronor 

främst på grund av att byggkostnaden för två gruppbostäder beräknas bli 5,5 

miljoner kronor dyrare, även ökade utgifter i samband med ombyggnad av 

Ekedal om 2,5 miljoner kronor bland annat för asbestsanering. 
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Projekteringskostnader för äldreboende Ekedal om 1 miljon kronor har 

tillkommit.  

 

 Kultur och fritid 

Investeringsbudgeten för kultur och fritid sänks med totalt 8 miljoner 

kronor, på grund av förändrad inriktning av en utbyggnad kopplad till Arena 

badet och på grund av fördyrning av renoveringen av omklädningsrummen 

med 2 miljoner kronor. 

 

 Nyeport plan 2 

Investeringsbudgeten för Nyeport plan två utökas med 9 miljoner kronor då 

avtal kommer tecknas med en extern hyresgäst (finansierad investering).  

 

 Kommunverkstaden 

Investeringsbudgeten för ombyggnaden av kommunverkstaden utökas med 

0,7 miljoner kronor på grund av fördyrade kostnader. 

 

Handlingar 

TU Reviderad budget 2017 
Rev Exploateringsbudget 2017 

Reviderad investeringsbudget 2017 
Rev driftsbudget 2017-2019 
 

Skickas till 

Samtliga nämnder och sektorer 
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KF § 39/17  

Nytt verksamhetsområde gällande kommunalt vatten och avlopp för 
Böja 
KS2017.0086 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 47/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 55/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 39/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa verksamhetsområde för kommunalt 

vatten och avlopp i Böja enligt nedan. 

Yttranden 

Ulla-Britt Hagström (L), Leif Walterum (C) och Robert Ciabatti (S) yttrar sig utan 

eget yrkande. 

Yrkanden 

Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Servicenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fastställa 

verksamhetsområde för kommunalt VA i Böja enligt medföljande bilagor. Beslut 

om verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp (VA) tas av 
kommunfullmäktige. I VA-planen som antogs den 14 december 2015 pekades Böja 

ut som ett prioriterat område för kommande utbyggnad av kommunalt VA. Ett 
beslut i kommunfullmäktige om att fastighet/fastigheter ska ingå i ett kommunalt 
verksamhetsområde innebär ett ansvar för huvudmannen att skyndsamt bygga ut 

den/de kommunala tjänsterna. De utpekade fastigheterna nedan ska i och med 
detta beslut anslutas till de aktuella tjänsterna.  
 

Böja 6:16 Böja 1:15 Böja 1:11 Böja 3:22 Böja 2:30 Böja 2:22 

Böja 4:27 Böja 4:38 Böja 1:12 Böja 8:2 Böja 3:26 Böja 2:21 

Böja 9:2 Böja 4:32 Böja 18:1 Böja 8:4 Böja 3:32 Böja 2:4 

Böja 4:28 Böja 4:26 Böja 1:23 Böja 2:29 Böja 3:25  

Böja 1:9 Böja 4:30 Böja 3:30 Böja 15:1 Böja 3:24  
 

 
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2017-03-27 25(30) 

 

 

 
 

Handlingar 

TU Nytt verksamhetsområde gällande kommunalt vatten och avlopp för Böja 
SEN § 2/17 Nytt verksamhetsområde gällande kommunalt VA för Böja 
Karta Böja verksamhetsområde alt. 1 

Verksamhetsområde Böja fastighetsförteckning, daterat 2017-01-13 

Skickas till 

Servicenämnden                        
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KF § 40/17  

Beslut om att utbetala partistöd 2017 
KS2017.0029 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-02-22 48/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-03-06 56/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-03-27 40/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att, till de partier som är representerade i 
kommunfullmäktige och inlämnat redovisning och granskningsrapport för 

verksamhet 2016, utbetala partistöd för året 2017. Utbetalning sker när 

redovisningarna inkommit till kommunstyrelsens kansli. Dessa redovisas därefter 
samlat till kommunfullmäktige. 

Yttrande 

Conny Brännberg (KD) redogör för beredningen av ärendet. 

Bakgrund 

Den 1 februari 2014 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. I 2 kap. 9 § 
kommunallagen regleras kommuners befogenhet att ge ekonomiskt bidrag och 
annat stöd till politiska partier. Partistöd får, enligt samma bestämmelse, ges till de 

politiska partier som är representerade i fullmäktige.  
 
Den 29 september 2014 beslutade kommunfullmäktige om att fastställa Regler för 

kommunalt partistöd (KS2014.0204, KF 118/14). Av 2 kap. 12 § kommunallagen 
framgår att fullmäktige ska fatta beslut om att betala ut partistödet minst en gång 
per år, vilket också framgår av de lokala regler för partistöd som fullmäktige 

antagit. Detta beslut ligger till grund för utbetalning till de partier som lämnar 

redovisning och granskningsrapport för verksamheten föregående år. Dessa 
redovisningar lämnas därefter för kännedom till kommunfullmäktige. Kravet för 
utbetalning är att redovisning och granskningsrapport inkommer till 

kommunstyrelsens kansli som verkställer utbetalning enligt tidigare fastställd 
nivå. 

Handlingar 

TU Beslut om att utbetala partistöd 2017 
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Skickas till 

Kanslichefen                          
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KF § 41/17  

Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 mars 2017 
KS2017.0005 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-03-27 41/17 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handlingar som 
anmälda. 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar har inkommit, och anmäls, till kommunfullmäktige. 

 

Handlingar 

Anmälningsärenden kommunfullmäktige 27 mars 2017 

Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2017-02-27 
Överklagan till Förvaltningsrätten i Jönköping i ärende Medborgarförslag 

om att upprätta ett kommunalt undervisningscenter som stimulerar 

politiker att vilja samarbeta med varandra oavsett partifärg 
Beslut  KS, 2017-03-06, Ärende 36/17, Svar på medborgarförslag om att ta 
tillvara material framställt av Västgöta-Bengtsson i undervisning 

 
 

 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 

 
Kenneth Källström (SD), ersättare i kommunstyrelsen. 
Björn Håkansson (M), ledamot i barn- och utbildningsnämnden 

 
 

Skickas till 

Check in Check out  
Troman  
Kommunstyrelsen                                 

Barn- och utbildningsnämnden 
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KF § 42/17  

Valärenden 
 
 
Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-
2018: 
 
Göran Hjert (M), ledamot i barn- och utbildningsnämnden 

Bernt Mårtensson (M), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 

Jerzy Piotr Kucier (SD), ersättare i kommunstyrelsen 
 

 
Yttrande  
Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet. 

 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
Skickas till  

Check in Check out  
Troman 
Barn- och utbildningsnämnden 

Kommunstyrelsen 
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Avslutning 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens  
sammanträde.  
 

Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 24 april 2017 kl. 18:00. 
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